

Title (en)

METHOD AND APPARATUS FOR MEASURING AND SIGNALLING OF SEA SPEED.

Title (de)

VERFAHREN UND VORRICHTUNG ZUM MESSEN UND ANGEBEN DER GESCHWINDIGKEIT EINES WASSERFAHRZEUGES.

Title (fr)

PROCEDE ET APPAREIL DE MESURE ET D'INDICATION DE LA VITESSE MARINE D'UN BATEAU.

Publication

**EP 0099370 A1 19840201 (EN)**

Application

**EP 83900334 A 19830106**

Priority

DK 13982 A 19820115

Abstract (en)

[origin: WO8302515A1] A method of measuring and signalling the sea speed of a surface craft, for example a sailboard, is executed by the sea speed being scanned and converted to electrical or magnetic signals which, via a transmitter unit, are transferred without the use of wires to a receiver unit in which the signals received are processed and the sea speed is signalled. Preferably, radio waves are used for the transfer to the receiver unit, which is a battery-driven receiver capable of being carried on the person and having a display panel which provides a direct indication of the sea speed. Apparatus for this purpose includes a transmitter unit and a receiver unit. The transmitter unit (3) with antenna (5) is, for example, mounted in a stern fin (1) in which there is also disposed a speed measuring transducer (2). The receiver unit can be a radio receiver which is preferably secured to a wrist-strap and can be worn in the same manner as a wrist watch. The possibility is thus provided of being able to observe the sea speed without any restriction on the freedom of movement, and without the necessity of having to look at an instrument which is mounted in a fixed manner on the vessel.

Abstract (fr)

Procédé de mesure et d'indication de la vitesse marine d'un engin se déplaçant à la surface de l'eau, par exemple une planche à voile; la vitesse marine est analysée et convertie en signaux électriques ou magnétiques lesquels sont transférés, via un émetteur, sans l'utilisation de câbles électriques, à un récepteur dans lequel les signaux reçus sont traités et la vitesse est indiquée. De préférence, des ondes radio sont utilisées pour le transfert au récepteur, lequel est un récepteur alimenté par une batterie pouvant être porté sur une personne et ayant un cadran d'affichage qui fournit une indication directe de la vitesse marine. A cet effet, l'appareil comprend un émetteur et un récepteur. L'émetteur (3) avec une antenne (5) est monté, par exemple, dans une dérive de poupe (1) dans laquelle un transducteur de mesure de vitesse (2) est également monté. Le récepteur peut être un récepteur radio qui est fixé à un bracelet et peut être porté de la même manière qu'une montre. Ainsi il est possible de lire la vitesse marine sans aucune restriction de la liberté de mouvement et sans avoir besoin de regarder un instrument monté de manière fixe sur le bateau.

IPC 1-7

**G08C 17/00**

IPC 8 full level

**G01P 5/07** (2006.01); **B63B 35/79** (2006.01); **B63B 49/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

**G01P 5/07** (2013.01); **B63B 32/70** (2020.02); **B63B 49/00** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 8302515 A1 19830721**; EP 0099370 A1 19840201

DOCDB simple family (application)

**DK 8300001 W 19830106**; EP 83900334 A 19830106